

81-219 c1
ANNUAL

DOES NOT CIRCULATE
NE PAS CIRCULER

TUITION AND LIVING ACCOMMODATION COSTS AT CANADIAN
DEGREE-GRANTING UNIVERSITIES AND COLLEGES, 1965-66

FRAIS DE SCOLARITÉ ET DE SUBSISTANCE DANS LES UNIVERSITÉS
ET COLLÈGES DU CANADA QUI CONFÈRENT DES GRADES, 1965-66

Higher Education Section
Education Division
Dominion Bureau of Statistics
Ottawa, Canada

Section de l'enseignement supérieur
Division de l'éducation
Bureau fédéral de la statistique
Ottawa, Canada

November 1965
7003-503

Novembre 1965
7003-503

TUITION AND LIVING ACCOMMODATION COSTS AT CANADIAN DEGREE-GRANTING 1/ UNIVERSITIES AND COLLEGES, 1965-66 2/
 FRAIS DE SCOLARITÉ ET DE SUBSISTANCE DANS LES UNIVERSITÉS ET COLLÈGES DU CANADA QUI CONFÈRENT DES GRADES 1/ 1965-66 2/

Province and institution Province et institution	Tuition fees - Frais de scolarité						Graduate - Diplômés	Other fees 4/ - Autres frais 4/	Living accommodation 5/ - Frais de subsistance 5/
	Undergraduate - Sous diplômés					Arts and science 3/ - Arts et sciences 3/			
	Dentistry - Art dentaire	Engineering - Génie	Law - Droit	Medicine - Médecine					
dollars									
<u>Newfoundland - Terre-Neuve:</u> Memorial University	385 6/	-	400 6 7/	-	-	390	8/	600	
<u>Prince Edward Island - Île-du-Prince-Édouard:</u> St. Dunstan's University	400	-	400 7/	-	-	-	35	485	
<u>Nova Scotia - Nouvelle-Écosse:</u> Acadia University	550	-	550 7/	-	-	350	60	675	
Dalhousie University	600	700	600	625	700	540	8/	683-725	
Mount Saint Vincent College ...	525	-	-	-	-	9/	30-40	700	
Nova Scotia Technical College ..	-	-	600	-	-	500	22	10/	
Collège Sainte-Anne - St. Anne's College	300	-	-	-	-	-	50	510	
St. Francis Xavier University ..	548	-	548 7/	-	-	200-400	52	690	
St. Mary's University	600	-	600 7/	-	-	600	8/	700-750	
<u>New Brunswick - Nouveau-Brunswick:</u> Université de Moncton	425-505	-	505 7/	-	-	460-485	8/	650-700	
Mount Allison University	635	-	635 7/	-	-	300	39	665	
University of New Brunswick	570	-	570-600	570	-	300	30	675-700	
Saint Thomas University	450	-	-	-	-	-	50	580	
<u>Québec:</u> Bishop's University	580-645	-	-	-	-	450-480	8/	650-750	
Université Laval	250 11/-500	-	500	450	600 12/	450	25-30	800-900 13/	
McGill University	635-700	690	740	635	800	640	8/	725-970	
Université de Montréal	250 11/-500	550	400-450	450	650	275-450	20-50	700 13/- 1,000	
Université de Sherbrooke	485	-	485	485	-	485	18	750	
Sir George Williams University .	450-475	-	525 7/	-	-	400	20	10/	
<u>Ontario:</u> Brock University	515	-	-	-	-	-	30	10/	
Carleton University	515	-	575	-	-	400	8/	678-703	
University of Guelph 14/	460 14/	-	460 14/	-	-	260 14/	47 14/	600 14/	
Lakehead University	440	-	-	-	-	-	-	70	
McMaster University	515	-	600	-	-	375	8/	700	
Osgoode Hall Law School	-	-	-	485	-	500	15	10/	
Université d'Ottawa - University of Ottawa	400-450	-	550	425	625 15/	450	40-50	700-900	
Queen's University	480-495	-	570-620	480	620	395	64	690-841	
Royal Military College of Canada	16/	-	16/	-	-	-	-	16/	
Université Laurentienne de Sudbury - Laurentian University of Sudbury	440-460	-	460 7/	-	-	-	50	740	
University of Toronto	470	640	650	490	700	435	18-66	680-730	
Trent University	550	-	-	-	-	550	-	750	
University of Waterloo	510.50	-	342.50 17/	-	-	375	44.50	725	
Waterloo Lutheran University ...	520	-	-	-	-	350	46.50	600-640	
University of Western Ontario ..	515	-	600	550	725	395-550	8/	650-700	
University of Windsor 18/	515 19/	-	604	-	-	470	8/	750	
York University	550	-	-	-	-	500	-	815	
<u>Manitoba:</u> The University of Manitoba	375	500	475	375	575	325-400	25-27.50	526-670	
<u>Saskatchewan:</u> University of Saskatchewan	265-285	-	340-405	285-310	485-535	250	30-45	600	
<u>Alberta:</u> University of Alberta	300-350	500	400	350	500-550	390	35	615-675	
<u>British Columbia - Colombie-Britannique:</u> University of British Columbia .	457	673	551	535	673	312-341	8/	475-630	
Notre Dame University of Nelson.	390	-	-	-	-	-	100-190	595	
Simon Fraser University 14/	428 14/	-	-	-	-	310 14/	10 14/	640 14, 20/	
University of Victoria	428	-	-	-	-	-	30	595-630	

1. Excluding institutions which grant degrees only in theology, or which hold their degree-granting powers in abeyance while in affiliation or federation with another degree-granting institution.
 2. The figures shown are intended to give a general picture of costs to students and therefore may not be applicable to all individual cases.
 3. Fees in such faculties as agriculture, commerce, education, and household science are usually in the same range as those for arts and science.
 4. These include compulsory fees such as those for student organizations and athletics. As will be noted, these fees are sometimes included in the total tuition charge.
 5. Includes room and board charges in university-operated residences for the eight to nine month academic year. No attempt has been made to cover such items as transportation, textbooks and supplies, entertainment, and other personal expenditures.
 6. Tuition fees for first year students who are residents of the Province of Newfoundland are paid by the Newfoundland government.
 7. Not all years of engineering are given. Students complete the final years at another institution.
 8. Included with tuition fees.
 9. The master's degree (in Education and in English) is offered through summer session work only. The fee is \$100 per course for four courses, and an additional \$100 for thesis direction during the winter sessions.
 10. The institution has no residence.
 11. Fees at affiliated classical colleges are generally in the lower range.
 12. For non-Canadian residents the fee is \$700.
 13. Living costs are generally considerably lower for Arts students at affiliated classical colleges.
 14. The university operates on a three semester system. The figures shown are for two semesters, which correspond to the regular academic year charges given for other institutions.
 15. For non-Canadian residents the fee is \$925.
 16. Students enrolled under the Regular Officer Training Plan have all expenses paid. Students enrolled under the Reserve Entry Plan pay \$1,265 for tuition, living accommodation and incidental expenses for the first year and \$915 each subsequent year. Incidental expenses include clothing, textbooks and supplies, Recreation Club fee, some transportation and medical and dental coverage.
 17. The fee shown is for one four-month term. The university has a co-operative programme in engineering. A degree is obtained after eight terms of study and six terms of industrial employment.
 18. Students whose parents do not have permanent residence in Canada must pay extra tuition of \$20 per subject, up to a maximum of \$100 for any one academic year.
 19. Fees for the preliminary year (immediately following the junior matriculation high school year) are \$565.
 20. For 1965-66, residence accommodation was available for women only in a 65-room residence.
1. Sauf les institutions qui confèrent des grades en théologie seulement, ou qui ont suspendu la collation des grades durant leur affiliation ou fédération à une autre institution conférant des grades.
 2. Les chiffres donnés visent à constituer un tableau d'ensemble de ce qu'il en coûte aux étudiants et, partant, peuvent ne pas s'appliquer à chaque cas en particulier.
 3. Les frais de scolarité des facultés telles que l'agriculture, le commerce, la pédagogie et les sciences ménagères sont ordinairement au même niveau qu'en arts et en sciences.
 4. Comprennent, entre autres, les contributions obligatoires aux sociétés d'étudiants et aux sports. On observera que ces contributions sont parfois incluses dans le coût global de l'instruction.
 5. Comprend le prix de la chambre et de la pension dans les résidences universitaires durant les huit à neuf mois de l'année scolaire. On n'a pas tenté d'établir le coût du transport, des manuels et fournitures scolaires, des divertissements et autres dépenses personnelles.
 6. Les frais de scolarité des étudiants de première année résidant dans la province de Terre-Neuve sont payés par le gouvernement de Terre-Neuve.
 7. Toutes les années du génie ne sont pas comprises. Les étudiants terminent leur cours dans une autre institution.
 8. Compris dans les frais de scolarité.
 9. Les cours de maîtrise (en pédagogie et en anglais) sont donnés durant la session d'été seulement. Les droits scolaires sont de \$100 par cours pour quatre cours, plus \$100 pour la direction de la thèse durant les sessions d'hiver.
 10. L'institution ne possède pas de maisons d'étudiants.
 11. Les frais de scolarité dans les collèges classiques affiliés sont en général au niveau inférieur.
 12. Pour les résidents non-Canadiens, les frais sont de \$700.
 13. Les frais de subsistance sont en général beaucoup plus bas pour les étudiants des arts dans les collèges classiques affiliés.
 14. L'université fonctionne d'après un régime de trois semestres. Les chiffres indiqués sont pour deux semestres et correspondent aux frais ordinaires d'une année scolaire déclarés par les autres institutions.
 15. Pour les résidents non-Canadiens, les frais sont de \$925.
 16. Toutes les dépenses des étudiants enrôlés dans le R.O.T.P. sont payées. Les étudiants enrôlés comme élèves-officiers de réserve (Reserve Entry Plan) payent \$1,265 en droits scolaires, frais de subsistance et dépenses imprévues, la première année, et \$915 chaque année subséquente. Les dépenses imprévues comprennent le vêtement, les manuels et fournitures scolaires, la cotisation au cercle récréatif, certains frais médicaux, dentaires et de transport.
 17. Les frais indiqués sont pour une session de quatre mois. L'université administre un régime coopératif en génie. Le grade s'obtient après huit sessions d'études et six sessions d'emploi industriel.
 18. Les étudiants dont les parents n'ont pas de domicile permanent au Canada doivent verser un supplément de \$20 par sujet, mais un maximum de \$100 par année scolaire.
 19. Les frais de l'année préparatoire (immédiatement après l'immatriculation junior de l'école secondaire) sont de \$565.
 20. Pour 1965-66, une résidence de 65 chambres a été ouverte aux femmes seulement.

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010495662